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Voorwoord KNAS Jaarverslag 2022.  

 

Voor u ligt het jaarverslag over 2022. Wij stellen het op prijs dat u de moeite neemt om het te lezen.  
Het jaar begon met enkele beperkingen van Covid maar die waren al snel opgeheven. Kort daarop 
viel Rusland Oekraïne binnen met “een militaire operatie om de aldaar wonende russen te 
bevrijden”. Dit had veel opschudding tot gevolg ook binnen de schermwereld. Zowel de voorzitter 
van EFC als FIE zijn russen die al snel in opspraak kwamen. De voorzitter van de FIE, Alisher Usmanov 
trad daags na de inval terug en de voorzitter van de EFC, Bosnijakov werd door een speciale zitting 
van de leden naar huis gestuurd. Door het IOC werden de Russische en Belarussische sporters in de 
ban gedaan en mochten niet meer deelnemen aan wedstrijden. De FIE volgde direct die ban en 
verplaatste de toernooien uit Rusland en Belarus. Op het FIE-congres in november werd een 
beslissing over het opheffen van de ban uitgesteld naar maart 2023, vlak voor de start van het 
Olympische kwalificatie-toernooi in april.   

 

De beide ALV’s vonden plaats op het bondsbureau met de mogelijkheid om online deel te nemen. 
Nagenoeg iedereen kwam naar het bondsbureau waar het weer goed was om elkaar te ontmoeten. 
De ALV van november werd voorafgegaan met een presentatie door mevr….. van het Centrum voor 
Veilig Sport over grensoverschrijdend gedrag. Er volgde een mooie discussie met waardevolle tips uit 
de praktijk. Na een gezamenlijke lunch begon de ALV. We hebben veel positieve reacties gekregen 
over het programma en willen dit verloop voortzetten.  

 

We moesten afscheid nemen van Remko Koster als algemeen bestuurslid voor het domein topsport. 
Er kwam een nieuwe zakelijke uitdaging op zijn pad waardoor de combinatie met het bestuurswerk 
niet te verenigen was. Wij bedanken Remko voor zijn tomeloze inzet, integriteit en waardevolle 
inbreng. Omdat we nog geen opvolger hebben stelde Ynet van der Veen zich bereid om dit terrein te 
verkennen en medio februari bekend te maken of zij wil switchen van secretaris naar algemeen 
bestuurder topsport. Om haar te ondersteunen werd Sonja Tol benoemd tot manager topsport.  

 

Het bestuur bedankt opnieuw alle vrijwilligers die zich hebben ingezet in de commissies en bij de 
KNAS- activiteiten.  

 

1. Samenstelling bestuur 

1.1 Het bestuur  

In de ALV van april 2022 zijn afgetreden Louis Hopstaken en Bert van der Flier. Daarop zijn 

toegetreden tot het bestuur Jan Willem Lammers en Ynet van der Veen. Op dat moment was de 

bezetting van het bestuur als volgt: 

Voorzitter:   Léon Pijnappel 

Secretaris:   Ynet van der Veen  

Penningmeester:  Patrice Masson 

Wedstrijdsport:  Timon Hagen 

Topsport:  Remko Koster 

Breedtesport:  Jan Willem Lammers 

PR en communicatie:  Sonja Lendi 

In de ALV van december 2022 is afgetreden Remko Koster. Daarop is geen vervanger gevonden voor 

de portefeuille topsport. Die wordt ad interim ingevuld door Ynet van der Veen. Inmiddels is duidelijk 

dat zij de portefeuille topsport zal blijven vervullen, en is er een vacature ontstaan voor de functie 

van secretaris. Per 1 maart 2022 is tussentijds afgetreden Timon Hagen. De bezetting van het bestuur 
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was daarop: Voorzitter:   Léon Pijnappel 

  Secretaris:   vacature  

  Penningmeester:  Patrice Masson 

  Wedstrijdsport:  vacature 

  Topsport:  Ynet van der Veen  

  Breedtesport:  Jan Willem Lammers 

  PR en communicatie:  Sonja Lendi 

Inmiddels heeft Sonja Lendi ook aangegeven in de ALV van mei 2023 te zullen aftreden. Daarmee 

komt het bestuur op een zeer dunne bezetting van slechts 4 personen.  

1.2 Het bondsbureau. 

Het bondsbureau is ondergebracht op de Kelvinbaan te Nieuwegein, in een samenwerking met de 
tafeltennisbond. Het bondsbureau wordt gefinancierd vanuit het NOCNSF. 
 

Het bondsbureau staat onder leiding van de directeur Teun Plantinga. Hij werkt 0,2 FTE voor de 
KNAS. De werkdruk van Teun is erg hoog, onder meer vanwege de toenemende eisen vanuit het 
NOCNSF. Te denken valt dan bijvoorbeeld aan de minimale kwaliteitseisen, de code Goed 
sportbestuur. Ook vanuit de schermers, coaches en andere betrokkenen wordt er veel verwacht van 
het bondsbureau.   
 
De directeur is ook ons aanspreekpunt voor het NOCNSF. De accountmanager van het NOCNSF is 
Ramon van Wingerden. Langs die weg is voor de KNAS de kennis en kunde van het NOCNSF 
beschikbaar.  

 

 

2. Financiën 
 
De KNAS heeft over 2022 een positief resultaat gerealiseerd van 36.140 euro. 

 

Inkomsten: 

De subsidie van NOC*NSF voor Algemeen Functioneren (subsidie 1.1 Instandhouding) bedoeld als 

bijdrage voor een kwalitatief goed werkapparaat (i.e. het bondsbureau) bedroeg in 2022 55.461 euro; 

In 2021 was dit 31.976 euro. De intentie van deze verhoging is met name het versterken van 

professionaliseren van kleinere bonden  

 

De subsidie van NOC*NSF voor sponsoring team NL is weggevallen voor 2022. 

De contributies zijn aan het begin van het jaar gefactureerd en bedroegen 110.636 euro t.o.v. een 

begroting van 100.000 euro. 

 

Topsport: 

De kosten zijn t.o.v. de begroting met + 43.989 euro gestegen. Door de Corona pandemie zijn de 

kosten van de grote buitenlandse toernooien hoger uitgevallen dan begroot. Dit is met name omdat 

er vaak verplichte hotels waren aangewezen  en omdat de vluchten duurder waren. Ook de 

vergoedingen voor de scheidsrechters vielen daardoor hoger uit. 

Ook de kosten voor de stages degen en floret waren hoger dan gebudgeteerd. 
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Sportparticipatie: 

De kosten voor sportparticipatie zijn in het algemeen veel lager dan gebudgetteerd zoals JEC (617 
euro vs 1.500).en JPT (3.714 euro vs 6.000). 
 

Wedstrijdsport: 

De kosten van de NK’s zijn conform het budget. 

De kosten voor de Veteranen (NK, Ferrum Vetum,) waren lager dan gebudgetteerd; 

 

Opleiding: 

Ook de kosten voor opleiding waren lager dan het budget (8.124 euro vs 14.550). 

 

Organisatie: 

De totale kosten zijn t.o.v. de begroting met – 2,574 euro gedaald (- 3%). 

• Bestuurskosten: Weinig onkosten door het vergaderen via “teams”. 

• Bondsbureau: 

- De functie van ledenadministratie in 2022 is niet ingevuld en uit de oproep voor vrijwilligers 

nog niets is gekomen. 

• Bondsorganisatie: 

- Meer dubieuze debiteuren 

- Hogere accountantskosten (inflatie + overgang naar Flynth). 
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3. Wedstrijdsport 

  
3.1 NK’s  
  
De NK’s konden door Corona (zie inleiding) helaas pas laat gepland worden. We wisten natuurlijk niet 
wanneer de lockdown zou afgelopen zijn. Daarnaast werd er vanwege Corona ook veel geschoven 
met de internationale wedstrijden en dat was een probleem bij het plannen van de NK- equipe en 
senioren. We wilden voorkomen dat die samen zouden vallen met een FIE-wedstrijd.  
Het heeft uiteindelijk voornamelijk invloed gehad op de NK- veteranen en de NK Senioren. Deze 
vinden normaal plaats in april en februari, maar in dit jaar pas in juni.  
  
NK Jeugd Alkmaar (Hollandschermen)  
  
De NJK waren in 2022 voor de derde achtereenvolgende keer in Alkmaar in sporthal De Meent.  
De gemeente Alkmaar had ook dit jaar weer subsidie vrijgemaakt zodat wij er in samenwerking met 
Hollandschermen een spetterend evenement van konden maken.  
De hele organisatie van het toernooi verliep zeer soepel met dank aan alle vrijwilligers van 
Hollandschermen en de KNAS. De deelnemersaantallen vielen helaas wat minder hoog uit dan 
gehoopt maar dat mocht de pret niet drukken.  
Voorlopig was dit de laatste keer dat de NJK in de Alkmaarse De Meent werden gehouden, maar wie 
weet wat er in de toekomst nog zal gebeuren.  
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NK Veteranen Amsterdam (Zaal Amsterdam Zuid)  
  
Door de beperkingen door Corona, moesten de NK Veteranen uiteindelijk op heel korte termijn 
georganiseerd worden. In samenwerking met Zaal Amsterdam Zuid is dat gelukt, en is er in 
Sporthallen Zuid in Amsterdam toch nog een heel mooi toernooi gedraaid.  Met dank aan de 
inspanningen van ZAZ.  
De deelnemersaantallen vielen toch een beetje tegen dit jaar maar voor de rest was het een soepel 
verlopen toernooi.  
  
NK Senioren Den Bosch (Schermclub Den Bosch)  
  
In samenwerking met schermclub Den Bosch hebben we binnen drie maanden hele mooie NK’s 
senioren in elkaar gezet in de Maaspoorthal in Den Bosch. Dank aan de gemeente Den Bosch voor de 
subsidie op de zaal; zonder die bijdrage was het niet mogelijk geweest.   
Op de vrijdag voor de NK hebben Bas Verwijlen en andere leden van schermclub Den Bosch 
geschermd voor het stadhuis ter promotie van de schermsport. Z de burgermeester heeft een 
partijtje geschermd.   
Zaterdag en zondag verliepen zeer soepel met dank aan alle vrijwilligers van schermclub Den Bosch.  
Voorafgaand aan de finales op zondag, werd Bas Verwijlen door zijn vereniging in het zonnetje gezet. 
Na deelname aan 4 Olympische Spelen op rij, heeft Bas een punt gezet achter zijn indrukwekkende 
scherm carrière. Namens de hele Nederlandse schermsport heeft Anton Oskamp hem bedankt voor 
zijn geweldige bijdrage aan het Nederlandse schermen. We hopen Bas in de toekomst terug te zien in 
de schermsport, in welke hoedanigheid dan ook.  
   
Bij de afrekening van de NK in Den Bosch is helaas wel wat misgegaan: de zaal werd per ongeluk met 
BTW gefactureerd en de horeca dubbel. Dit is allemaal netjes gecorrigeerd, maar het ziet er dus wat 
vreemd uit op de jaarafrekening 2022.  
  
 NK Equipe Apeldoorn (sv Surtout)  
  
Dit jaar zijn voor de derde keer op rij de NK-equipe georganiseerd in samenwerking met Surtout. Dat 
betekent dat we in 2023 naar een andere locatie gaan.    
In Zutphen hadden we dit jaar de voorste hal van de 3 hallen tot onze beschikking, waardoor er 
vanuit de kantine direct uitzicht was op de lopers. Dat was wat voor meereizende begeleiders een 
enorm pluspunt.  
  
Gezien de beperkte inschrijvingen hebben we op het laatste moment besloten of aangemelde 
verenigingen nog een tweede equipe per wapen konden of wilden inschrijven. Hier is door een aantal 
clubs gebruikt van gemaakt. Voor 2023 staat het toernooi open voor 2 equipes per vereniging per 
onderdeel.  
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De cijfers van deelname aan de NK’s 
  

   Floret  Sabel  Degen  

categorie  Heren  Dames  Heren  Dames  Heren  Dames  
Benjamins  Xander Boes  Anna Dijkstra  Xander Boes  Kiki Faber  Max 

Eikelenboom  
Nuria Koeslag  

Pupillen  Cedric van den 
Berg  

Mint   
Arias De Bles  

-  -  Jan-Koen 
Versteijnen  

Janne Schmitz  

Cadetten  Michael 
Dijkstra  

Ava Emanuel  Jasper 
Hendriks  

Xiaoman LI 
Maria  

Preston 
Stroop  

Lotte Dammroff  

Junioren  Michael 
Dijkstra  

Ava Emanuel  Jasper 
Hendriks  

Enli Chiang        

Senioren  Daniel Giacon  Saskia van 
Erven Garcia  

Dirk-Jan 
Bouwman  

Henriëtte  
Hofman  

David van 
Nunen  

Kelly Boone  

Veteranen 
Algemeen  

Matthijs 
Rohlfs  

Heleen 
Schipperheijn  

Michiel  
van Diemen de 
Jel  

Jean-Marie  
Stokkermans-
Stam   

Carlo Rutjes  Ynet van der Veen  

Veteranen 
40-49  

Matthijs 
Rohlfs  

-  Michiel  
van Diemen de 
Jel  

   Carlo Rutjes  Sandra Legrand  

Veteranen 
50-59  

Thor van der 
Kleij  

Ynet van der 
Veen  

Laurens  
Teuben  

Jean-Marie  
Stokkermans-
Stam  

Peter Skillman  Ynet   
van der Veen  

Veteranen 
60-69  

Hans Rijsenbrij  -  Aleh  
Pimenau  

-  Paul   
van den Berg  

Liset Reinecke  

Veteranen 
70-79  

-  -  -  -  Gerrit 
Beekhuizen  

-  

Equipe  Scherm 
centrum 
Amsterdam  

Scherm 
centrum 
Amsterdam  

Surtout  Scherm 
centrum 
Amsterdam  

Scaramouche  Schermclub Den 
Bosch  

  
Aantal deelnemers op de NK’s 
 

  Floret  Sabel  Degen  Totaal    

Categorie Heren  Dames  Heren  Dames  Heren  Dames       
Benjamins 24  8  7  3  9  3       

  
  

NK Jeugd 

Pupillen 21  11  -  -  14  2     

Cadetten 10  32  11  3  16  10     

Junioren 23  6  9  5  8  18  253  

Senioren 57  11  30  13  57  25  193  NK-senioren 

Veteranen Algemeen 23  6  10  6  25  7  77  NK Veteranen 

Equipe 6  3  4  4  11  4  32  NK Equipe 

 
4.Topsport en talentontwikkeling 
 
Er is veel gebeurd in 2022. De oorlog in Oekraïne zorgt voor de nodige onrust. Er is een nieuw 
bestuurslid topsport. Het kwalificatie traject richting de Olympische Spelen gaat beginnen in april 
2023.  
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Voor de manager topsport, Sonja Tol, was 2022 een druk jaar. Er moest weer heel veel geregeld 
worden rondom alle titeltoernooien, de trainingsstages, de begeleidingsteams, en het RTC en NTC. 
De selecties moeten zorgvuldig worden geregeld. De dispensatieverzoeken kosten veel tijd. De talent 
statussen moesten worden her beoordeeld. De verwachting vanuit de schermers en hun coaches is 
natuurlijk dat de KNAS zo professioneel mogelijk is.  
 
Door Remko Koster’s uitstekende data-analyse zijn de aanvullende eisen voor kwalificatie voor de 
Olympische Spelen vanuit het NOCNSF vervallen.  
 
In juni 2022 heeft Tristan Tulen een mooie zilveren medaille gewonnen op het Europees 
kampioenschap. Hij heeft onder meer daardoor een A-status gekregen van het NOCNSF. Er is een 
schermloper op Papendal neergelegd, waar het heren degen team 3 dagen per week terecht kan om 
te trainen.  
 
Daniel Giacon heeft ook financiële ondersteuning ontvangen van het NOCNSF uit het 
Solidariteitsfonds. Die heeft inmiddels aangegeven dat hij minder wedstrijden wil gaan doen.  
 
Suhayl Nawar heeft zijn Nederlandse FIE nationaliteit omgeruild en komt inmiddels voor Egypte uit. 
(Hij is Afrikaans kampioen geworden in maart 2023.) 
 
Etienne van Cann is vice-voorzitter van de EFC geworden. Dit is geen gemakkelijke positie nu de FIE 
onder Russische invloed staat.  
 
In de zomer van 2022 heeft een pilot gedraaid voor een NTC, nationaal trainingscentrum, voor 
degen. Dit is na de zomer verder opgezet in samenwerking met Scaramouche in Arnhem. Arwin 
Kardolus en Matthijs de Vries waren de betrokken coaches. Het plan is om gemiddeld één keer per 
maand op een zondag te trainen in Arnhem. Na het terugtreden van Arwin Kardolus als coach is nu 
Rorik Jansen ook betrokken bij het NTC.  
 
De begeleidingsteams van floret, degen en sabel draaien elk hun eigen programma. Floret en degen 
hebben 4 keer per jaar een trainingsweekend. Het sabel programma is nog iets minder 
gestructureerd. De begeleidingsteams adviseren het bestuur over de selecties voor de 
titeltoernooien.  
 
Het floret begeleidingsteam bestaat uit Floris Nonhebel, Matthijs Rohlfs, Daniel Nivard, Pascal 
Kenter, Jeroen Divendal, Alexander Moraru.  Ook de Italiaanse coach Andrea Borella is nog 
betrokken.   
 
Het degen begeleidingsteam bestaat uit Cheryl de Jong, Christian Jelders, en Matthijs de Vries.  Zij 
zijn een hecht team aan het worden, dat bezig is te bouwen aan de toekomst.  
 
Het sabel begeleidingsteam bestaat uit Arash Sheikh Hosseini, George Derop, en Yoslier Rodriguez.  
 
Zoals zichtbaar in de financiële cijfers, was 2022 een duur jaar voor de topsport. Dit had vooral te 
maken met de pandemie. De grote toernooien hadden strikte regels met betrekking tot hun corona-
beleid. Dit leidde tot verplichte hotels, coronatests, dure vluchten. 
 
De internationale inschrijvingen zijn weer verzorgd geweest door Anton Oskamp. Te late 
inschrijvingen worden door hem niet geaccepteerd, maar doorgestuurd naar het bestuurslid 
topsport. Ook verzoeken om dispensatie worden doorgestuurd naar het bestuurslid topsport.  
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5. Communicatie 

 
De website (www.knas.nl) trekt gemiddeld 6300 unieke bezoekers per maand. De site wordt 

regelmatig voorzien van nieuwe inhoud, maar is aan vernieuwing toe. Het onderhoud van de website 

is afhankelijk van een zeer kleine groep, waarbij bepaalde veranderingen slechts door een enkele 

persoon kunnen worden gedaan. Dit is geen wenselijke situatie en dit zal aangepakt moet worden. Er 

is contact met een extern bureau dat ons hiermee zal assisteren. Er zijn ook een aantal vrijwilligers 

buiten de PR-commissie die hebben aangegeven hierbij te willen helpen.    
  
De KNAS Facebook pagina (www.facebook.com/Schermbond) heeft momenteel 1280 vind-ik-leuks 
(likes), een lichte toename ten opzichte van vorig jaar. De pagina wordt gebruikt voor het versterken 
en onder de aandacht brengen van belangrijke mededelingen op de website. Daarnaast wordt het 
kanaal ingezet voor wedstrijdverslagen en algemeen schermnieuws.    
  
Bij het NJK zijn livestreams van de finales verzorgd, die later ook via ons YouTube kanaal 
(https://www.youtube.com/channel/UCTElxkiuymcnz2kYweYzpNw/) terug te kijken waren.  
    
Het Instagram account (www.instagram.com/schermbond/) heeft nu 660 volgers heeft (vorig jaar 
560). Het kanaal gebruikt voornamelijk foto’s die bij grote toernooien door de officiële fotografen 
gemaakt worden. Nederlandse schermers vermelden steeds vaker het account in hun verhalen en 
berichten, waardoor ook via deze route meer gedeeld kan worden.  
  
De nieuwsbrief heeft nu verschillende edities die toegespitst zijn op de verschillende doelgroepen. Zo 
is er een nieuwsbrief voor verenigingsbesturen en voor veteranen, naast de algemene nieuwsbrief 
voor alle leden.  

 

7. Commissies 
 
7.1 Scheidsrechterscommissie: 

 

Na corona kunnen we weer rustig aan de scheidsrechterscommissie gaan bouwen.   

In 2022 heeft er weer een aantal Nederlandse degen- en floretscheidsrechters op ECC-wedstrijden 

gejureerd om te kijken of ze naar FIE-niveau kunnen doorstromen. Deze scheidsrechters zijn allemaal 

met een 4 uit 5 beloond bij hun optreden, wat naar FIE-maatstaven goed tot zeer goed is.  

  

Daarnaast hebben27 scheidsrechters hun diploma niveau 3 gehaald via een verkorte opleiding. Dit 

betreft Nederlandse schermers die internationale wedstrijden op EFC / FIE niveau hebben 

geschermd. Ze kennen dus al het hele spel vanuit de schermkant, alleen nog niet als scheidsrechter.  

 

7.2 WOR-Commissie: 
 

De WOR-commissie heeft in 2022 weer elke maand de ranglijsten uitgebracht.   
Het opmaken van de wedstrijdkalender liep door Corona vooral in de eerste helft van het jaar af en 
toe wat ingewikkeld. Langzaamaan werd het weer mogelijk toernooien te organiseren en wilden veel 
toernooiorganisaties achterstanden inlopen.  
In de tweede helft van het jaar verliep het nog steeds wat rommelig, vooral doordat de FIE-kalender 
pas in augustus uitkwam met ook de datum voor het SISTA FIE-satelliet-toernooi in Amsterdam. 
Hierdoor konden de NK’s pas laat gepland worden.  
Daarnaast heeft de WOR-Commissie een aantal voorstellen ingediend om de ranglijst beter en 

http://www.facebook.com/Schermbond
https://www.youtube.com/channel/UCTElxkiuymcnz2kYweYzpNw/
http://www.instagram.com/schermbond/
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eerlijker te maken. Deze voorstellen worden in 2023 door het bestuur besproken en mogelijk 
doorgevoerd.  
Tot slot heeft de WOR-commissie in 2022 een training verzorgd over het leiden van een 
wedstrijdbureau. Naast de algemene leiding van een toernooi waren het gebruik van de software 
FencingTime en het live publiceren van de wedstrijdvoortgang op internet  en in de zaal 
aandachtspunten.  
Bij voldoende belangstelling zal de training in 2023 nogmaals op het programma staan.  

 

7.3 Opleidingscommissie: 
 

De opleidingscommissie is in 2022 begonnen met het opleiden van Trainer-Coach schermen niveau 2. 
Aan deze opleiding hebben 10 deelnemers meegedaan. De opleiding bestond uit 8 modules, waarbij 
elke module een theoretisch en praktisch gedeelte had, gevolgd door een huiswerkopdracht.  
Op zaterdag 17 december vond het examen plaats voor deze opleiding.  
Er zijn 8 kandidaten geslaagd voor de opleiding Trainer-Coach schermen niveau 2. Dit zijn Carmen 
Berends, Peter Bijker, Tycho Mousset, Ellen Obster, Joep Paddenburg, Carlo Rutjes, Emma van 
Rijnswou en Levy van Winden. Het bondsbestuur feliciteert alle geslaagden met hun behaalde 
diploma.  
De opleidingscommissie bestaat uit Rorik Janssen – voorzitter, Jeroen Divendal en Frans Posthuma.  
 
7.4 Veteranencommissie: 
  
In 2022 heeft de VC de activiteiten weer opgepakt en afscheid genomen van Louis Hopstaken als 
liaison en tevens van Ynet van der Veen die eerst als commissielid en later als liaison aan de de VC 
verbonden waren.  
Een belangrijke doelstelling van de VC is om meer veteranen actief aan wedstrijden te laten 
deelnemen. Naast de 5 reguliere Ferrum Vetus toernooien, waarbij ook internationale schermers 
aanwezig waren, is er voor het eerst een equipewedstrijd in Barendrecht georganiseerd. Dit initiatief 
zal in 2023 worden gecontinueerd.   
In Amsterdam werd op 18 en 19 juni door 77 deelnemers gestreden om de nationale veteranen titels 
in de verschillende categorieën.  
 

Bij het EK Equipes in Hamburg (Duitsland) bestond de Nederlandse vertegenwoordiging o.l.v. Chef de 
Délégation Sonja Lendi uit 2 dames equipes en 5 heren equipes, waarbij de heren floret bij de Grand 
Veterans een 4de plaats behaalden.  
 

Bij het WK in Zadar (Kroatië) werd er door 21 schermers deelgenomen met onder andere een 6de 
plaats op sabel heren in de categorie 60-69 van Aleh Pimenau en een 8ste plaats op floret heren in 
de categorie 60-69 van Hans Rijsenbrij.  
 

De veteranencommissie bestaat uit: Rick van der Weide – voorzitter, Paul van Dam – Organisator 
Ferrum Vetus, Paul van den Berg – Selectieproces EK/WK en Ans Hom – Redacteur 
veteranenbulletin.  
 
7.5 Studentencommissie: 
  
De studentencommissie is in 2022 rustig geweest. De ambitie is om hier in 2023 meer werk van te 
maken. Er is overleg gevoerd met Nienke Flipsen om dit in 2023 samen op te pakken.  
 
7.6 Atletencommissie: 
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De atletencommissie is opgericht in 2022 en bestaat uit Tristan Tulen, Ruben Derksen, Marleen 
Buitenhuis, Teun Jans Köhneke. Ze zijn hiervoor naar een scholing geweest van het NOCNSF. De 
commissie heeft meegedacht over de kwalificatiecriteria voor de Olympische Spelen. Op dit moment 
wordt er gewerkt aan een protocol voor een goede atletenvertegenwoordiging, want dit is per 2024 
verplicht onder het Sportakkoord. In de kwestie van deelname van de Russen/Witrussen heeft de 
atletencommissie advies gegeven aan het bestuur.  
 
7.7 Rolstoelcommissie: 
 
Het aantal plaatsen waar aan rolstoelschermen kan worden gedaan is stabiel gebleven op 6. De KNAS 
heeft een aantal verenigingen de benodigde materialen in bruikleen gegeven, met steun van de 
Johan Cruyff Foundation.      
Internationaal is Iris Tenkink actief. In samenspraak met haar is een nieuw ontwerp voor de 
spaakbeschermers ingediend bij de IWAS.  
 
7.8 PR commissie: 
 
De PR Commissie bestond in 2022 uit Jayantee Assmann, Ashley Ophorst, Julius Wagenaar en Paul 
Water. De commissie heeft onder meer uitslagen op Facebook gezet. De commissie wil iets 
commerciëler naar de sport kijken, en is over sponsoring aan het nadenken. 

 
Onze partners: 

 
 
 
Tot slot: 
 
Het bestuurd bedankt iedereen die zich heeft ingezet voor het schermen in Nederland. We kijken uit 
naar een nieuw schermjaar waarin we weer voluit kunnen schermen, mooie schermevenementen 
kunnen organiseren en weer successen gevierd kunnen worden. 


